

Citons encore ces paroles du deuxième Concile de Québec :

*Ut secure præsse possint sacerdotes, ait Sanctus Bernardus, subesse et ipsi debent non dedignentur. Episcopo igitur suo obediant, eique subjaceant, ipsi reverentiam promissam et debitum obsequium, semper, ubique et in omnibus præsentent. Quidquid vetat, fugiant; quidquid mandat, promptu et alacri animo fideliter exequantur, ita ut omnes, humili subjectione, summa que animarum cum episcopo consensione, colatis in unum studiis in opus ministerii, in ædificationem Corporis Christi, vires suas unanimiter impendant.*

Et ces autres du quatrième Concile :

... “ *Quæcumque demum de muneris sui partibus, de vite modo, vel Pontificum sanctionibus, vel æcumenicis conciliis, et præsertim Tridentino, vel provincialibus diæcesanisque Synodis, vel Episcoporum edictis, vel alia ratione, sancita præscriptaque sunt, ea servent ac præstent diligenter.* ” (Conc. Provin. Québ., IV, Décr. VII.)

Pour être fidèle à l'accomplissement de ce grand devoir de respectueuse soumission à son évêque, le prêtre n'a qu'à se rappeler souvent la promesse solennelle d'obéissance qu'il faisait entre les mains du prélat, au jour de son ordination : *promittis mihi et successoribus meis reverentiam et obedientiam? promitto*;—promesse solennelle autant que libre, faite sans réserve et s'étendant d'elle-même à tout ce que l'évêque, son supérieur hiérarchique, peut avoir le droit de lui commander.